

誠邀共同刷新 健力士世界紀錄及聯合國可持續發展世界紀錄

Together, let's set a new Guinness World Record and SDG World Record



香港中樂團

HONGKONG CHINESE ORCHESTRA

藝術總監：閻惠昌  
ARTISTIC DIRECTOR: YAN HUICHANG

# 「笙生不息 千簫和鳴」 笙簫馬拉松

ENDLESS SHENG,  
THOUSAND REEDS IN HARMONY MARATHON



22/3/2026 (日Sun) 香港啟德體育園 Kai Tak Sports Park

www.hkco.org



香港中樂團由香港特別行政區政府資助 Hong Kong Chinese Orchestra is financially supported by the Government of the Hong Kong Special Administrative Region

詳情及報名  
Details and registration

# 國際笙簫節2026

INTERNATIONAL SHENG AND REEDS FESTIVAL 2026

「一簫一世界 千笙共宇和」笙是中華三千年禮樂文明的活化石，傳入歐洲後，對世界樂器的發展也起了積極的推動作用。笙與西方的口琴和風笛等同屬簫片樂器家族，卻因文化背景不同而形成獨特的音樂風格。

「笙生不息－國際笙簫節」由閻惠昌（藝術總監兼終身指揮）為概念創建人，活動透過實體及線上形式，以香港為主場及不同地域作為呼應點跨地域舉行，是一項結合文化、體育及旅遊的活動。國際笙簫節由大型活動「笙生不息 千簫和鳴」笙簫馬拉松揭幕啟動，其他活動包括與各地音樂院校及樂團組成籌備委員會合作舉辦國際學術論壇及國際中國笙樂大賽等，以及由世界各地著名笙演奏家或團隊、笙簫馬拉松代表與樂團於2026年9月演出的第50樂季揭幕音樂會「千簫一字」音樂會。

The *sheng*, a living relic of three millennia of China's ritual musical tradition, which sounds are activated by airflow and vibrating reeds. After its introduction to Europe, the *sheng* wielded great impact on the development of global musical instruments. Belonging to the same reed instrument family as the harmonica and bagpipe, the *sheng*'s repertoire and style developed very differently because of its cultural roots.

International Sheng and Reeds Festival was conceptualized by Yan Huichang (Artistic Director and Principal Conductor for Life). The Festival will be held both in-person and online, with Hong Kong as the main hub and with connecting events in different regions. It is an event that integrates culture, sports, and tourism. The Festival will be inaugurated by the large-scale event, the "Endless Sheng, Thousand Reeds in Harmony Marathon". Other activities include an International Symposium and an International Chinese Sheng Competition, organized in collaboration with a preparatory committee formed by music conservatories and orchestras from mainland China. The Festival will culminate in the Opening Concert of HKCO's 50th Orchestral Season, entitled "Thousand Reeds, One Universe", scheduled for September 2026. This finale will feature performances by renowned sheng performers and ensembles from around the world, alongside representatives from the Sheng Marathon and HKCO.

## 「千簫和鳴」笙簫馬拉松

THOUSAND REEDS IN HARMONY MARATHON

截止報名日期：

Application deadline:

2025年11月30日

30 November 2025

作為「笙生不息－國際笙簫節」的揭幕活動，「笙生不息——千簫和鳴」笙簫馬拉松將吸引國際音樂愛好者來到香港，感受中西音樂交融的魅力，這是一項結合文化、體育及旅遊的盛事。香港中樂團將廣邀近千名中、西方各類簫片樂器的愛好者參與，共創兩項世界紀錄，相關樂器包括有笙、蘆笙、胡蘆笙、葫蘆絲、口琴及風笛等。活動將於啟德體育園「龍之九子」雕塑展開序幕，並由不同樂器組成的隊伍，於園內特定景點快閃演出，最後全體匯聚於東營草地，與香港中樂團在黃昏戶外音樂會中同台演出。透過5.5G科技，活動將作全球直播，與世界觀眾共享盛況，見證創造世界紀錄的一刻。

As the opening event of the "Endless Sheng – International Sheng and Reeds Festival", "Endless Sheng, Thousand Reeds in Harmony Marathon", is a programme that truly combines culture, sports and tourism, drawing global music enthusiasts to experience the charm of East-West musical fusion in Hong Kong. HKCO will bring together around one thousand enthusiasts of reed instruments from both East and West, including the *sheng*, *lusheng*, *hulusheng*, *hulusi*, harmonica, bagpipes, and more to set two World Records. The Event will commence at the "Nine Dragons" sculpture in Kai Tak Sports Park. Ensembles formed by different instruments will give flash performances at various landmarks across the Kai Tak Sports Park, culminating in a grand gathering at the East Village for a joint performance with the HKCO. The evening will conclude with an outdoor concert, broadcast live worldwide through 5.5G technology, inviting global audiences to share in the splendour and witness the world record-setting moment together.

地點：香港啟德體育園

分組排練、綵排及總綵排：2026年3月20–22日（暫定）

活動：2026年3月22日 黃昏（時間待定）

Venue: Kai Tak Sports Park, Hong Kong

Sectional rehearsals, Rehearsals &

Final Rehearsal: 20–22 March 2026 (tentative)

Event: 22 March 2026 (evening, time TBC)

- 歡迎6歲或以上之專業或愛好者參加
- 可選擇笙、蘆笙、胡蘆笙、葫蘆絲、口琴或風笛其中一項
- 參加者演出時須背譜及自備樂器
- 樂團將於參加者報名後提供不同程度之演奏樂譜
- 此項活動可能入選健力士世界紀錄大全及聯合國可持續發展世界紀錄
- 參加者將按所選樂器分成不同隊伍，於啟德體育園內指定地點進行快閃演出，最終全體匯聚於東營草地，與香港中樂團一同於黃昏戶外音樂會演出
- 參加者必須練習由樂團發佈的《國際笙簫節》主題曲《千簫和鳴》，以便於快閃環節演出。該曲目設有三個難度級別，參加者可根據自身程度選擇適合版本
- 無論個人或團體參加者，每個樂器隊伍均由該組別的藝術統籌根據參加者的程度安排該組別之快閃表演曲目，每隊演出時間約為15至20分鐘，詳細內容將於報名截止後公布
- 與香港中樂團在黃昏音樂會合演的曲目（由伍卓賢創作）將於報名截止後公布

- Professionals or music lovers with aged 6 or above are welcomed
- Please choose from Sheng, Lusheng, Hulusheng, Hulusi, Harmonica or Bagpipes
- Participants must memorise the music and bring their own instruments
- HKCO will provide music scores with different levels upon registration
- This event is an attempt to set the Guinness World Records and SDG World Record
- Participants will be divided into different groups according to their chosen instruments. Ensembles formed by different instruments will give flash performances at various landmarks across the Kai Tak Sports Park, culminating in a grand gathering at the East Village for a joint performance with the HKCO for an outdoor concert
- Participants are required to practice the International Sheng Festival theme song Thousand Reeds in Harmony, released by the Orchestra, for the flash performances. The piece is available in three levels of difficulty, and participants may choose the version best suited to their ability
- For both individual and group participants, each instrument section will have an artistic coordinator who will assign the flash repertoire based on participants' levels. Each performance will last approximately 15–20 minutes. Further details will be announced after the registration deadline
- The repertoire to be performed with the Hong Kong Chinese Orchestra in the evening concert (composed by Ng Cheuk-yin) will be announced after the registration deadline

Registration deadline: 30 November 2025

Free Registration

\* Add-on item - an SDG World Record commemorative certificate and a souvenir badge: HKD 160 (per person)

協辦  
Co-presenters



香港童軍總會  
Scout Association of Hong Kong

支持機構  
Supporting organizations



中華人民共和國香港特別行政區政府  
教育局  
Education Bureau  
The Government of the Hong Kong Special Administrative Region  
of the People's Republic of China



香港酒店業主聯會  
The Federation of  
Hong Kong Hotel Owners



香港旅遊業議會  
TRAVEL INDUSTRY COUNCIL  
OF HONG KONG

